

Северная Ирландия



Northern Ireland



Northern Ireland is a part of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland. It is situated in the northeast of the island of Ireland .



Северная Ирландия - составная часть Соединенного Королевства Великобритании и Северной Ирландии. Она расположена на северо-востоке острова Ирландия.

Loch Ness



The rolling hills surround the central lowlands. Loch Ness is the largest lake in the British Isles is situated there.



Холмистые возвышенности окружают центральные низменности. Там расположено озеро Лох-Несс, крупнейшее озеро на Британских островах.

Beautiful landscapes



***There are many
beautiful landscapes in
Northern Ireland.***



***В Северной
Ирландии много
прекрасных
пейзажей.***

Climate



Climate of Northern Ireland is mild with warm winters and cool summers.



Климат Северной Ирландии умеренный, с мягкой зимой и прохладным летом.

Counties and districts



*Northern Ireland is
divided into 6 counties
and 26 districts .*

**Северная Ирландия
разделена на 6
графств и 26
районов.**



Area



Although Northern Ireland occupies one sixth of Ireland throughout the area , but there lives one third of the population of the island.



Хотя Северная Ирландия занимает площадь 1/6 всей площади Ирландии, однако там проживает 1/3 населения острова.

Population



There are three groups of populations live in Northern Ireland: about 500 thousand indigenous inhabitants of the island of Ireland - Irish and about 1 million Englishmen and Scots .

В Северной Ирландии проживают три группы населения: около 500 тыс. коренных жителей острова Ирландия — ирландцев и примерно 1 млн. англичан и шотландцев.



Language



The official language of Northern Ireland is English, although some schools study Gaelic .



Официальный язык Северной Ирландии английский, хотя в некоторых школах изучают гаэльский язык.

Education



In Northern Ireland education is compulsory for all children aged 5 to 16 years old.



В Северной Ирландии обучение обязательное для всех детей в возрасте от 5 до 16 лет.

Agricultural products



The main agricultural products are eggs, milk, meat, bacon, oats, barley and potatoes .



Главными продуктами сельского хозяйства здесь являются яйца, молоко, мясо, бекон, овес, картофель и ячмень.

Industry



Industry is concentrated in the areas of major ports. Northern Ireland has lignite, iron ore, limestone, sand and gravel.

Промышленность сосредоточена в районах крупных портов. На территории Северной Ирландии обнаружены бурый уголь, железная руда, известняк, песок, щебень.

Belfast



Belfast is the capital of Northern Ireland since 1921.

Белфаст – столица Северной Ирландии с 1921 года.



Transport



Most residents move their cars. Public transport - buses . There are two airports , railway station and port.

Большинство горожан передвигаются на собственных автомобилях. Городской общественный транспорт представлен автобусами. Имеется два аэропорта, железнодорожный вокзал и порт.



Donegall Square



The main feature of the center is Donegall Square, surrounded by the monuments of the Victorian era.



Основной отличительной чертой центра является площадь Донегалл, окруженная памятниками викторианской эпохи.

Linen Hall

***There is also a library
Linen Hall, which holds
the main treasures of
Irish Literature .***

***Здесь также
находится
библиотека Линен
Холл, в которой
хранятся основные
сокровища
ирландской
литературы.***



Entriz

District High St. is in the north of Belfast. It is known as Entriz.

Район Хай Сент находится на севере Белфаста. Он известен под названием Энтриз.



Large building



***Grand Opera House is
one of the most famous
building in Belfast.***



***Оперный театр
является одним из
самых знаменитых
зданий в Белфасте.***

History and culture



History and culture of the city is presented in Ulster Museum near the University of Queens .



История и культура города представлены в Ольстерском Музее рядом с университетом Квинс.

Zoo



*Zoo is in the suburb of
Belfast .*



*В пригороде
Белфаста
находится
зоопарк.*

Big Fish

One of the most popular attractions is the 10 - meter figure of "Big Fish".



Одной из самых популярных достопримечательностей является 10-метровая фигура «Большой рыбы».

National anthem



The national anthem of the United Kingdom "God Save the Queen" is sung at all public events.



**Национальный гимн
Соединённого
Королевства «God
Save the Queen»
исполняется на всех
государственных
мероприятиях в
Северной Ирландии.**

National flag



National flag of Northern Ireland consists of the St. George Cross inside which a white six-pointed star and a red hand. Above the star is a crown.

Государственный флаг Северной Ирландии состоит из георгиевского креста, внутри которого расположены белая шестиконечная звезда и красная кисть руки. Сверху над звездой находится корона.

Symbol of Northern Ireland



Shamrock is the symbol of Northern Ireland. It is associated with Saint Patrick, the Saint patron of Ireland.

Трилистник – символ Северной Ирландии. Он связан со Святым Патриком, святым покровителем Ирландии.